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LEDEN 2013 

SLOVO STAROSTY 

 
Milí spoluobčané, 
jsme na prahu nového roku 2013 a budeme si dávat předsevzetí a plánovat. A zároveň jsme naplněni 
nedočkavostí a touhou, dozvědět se jaký ten rok bude, co všechno nás čeká a co nám nový rok přinese.   
Ještě se v krátkosti vrátím k poslednímu měsíci roku 2012, kdy užíváme název MĚSTYS. Závěrečná 
kontrolní prohlídka stavby Kanalizace a ČOV Načeradec dopadla dobře a byl vydán kolaudační souhlas s 
užívaním stavby v trvalém provozu. Od 1.1.2013 spravuje vodohospodářskou infrastrukturu - vodovod, 
kanalizaci a ČOV v Načeradci a vodovod v Horní Lhotě společnost Načeradské služby s.r.o., která je ve 
100% vlastnictví Městyse Načeradec. Na věži radnice ukazují čas opravené věžní hodiny s přesným časem 
řízeným DCF přijímačem. V závěru roku byla pro Jednotku sboru dobrovolných hasičů obce zakoupena 
Tatra 815, která nahradí T148 z roku 1976. Na posledním jednání zastupitelstva jsme pootevřeli okénko na 
rok 2013, naplánovali a schválili několik finančně náročnějších akcí. Mezi ně patří výstavba tribuny s 
ubytovnou, oprava obecních domů v Daměnicích, Slavětíně, Řísnici, Horní Lhotě, Vračkovicích a 
Načeradci, oprava místních komunikací, akce z Programu regenerace v Městské památkové zóně. 
Vypisujeme další výběrové řízení na lesní techniku, na zateplení a výměnu oken v Základní škole. 
Připravujeme žádost o dotaci z MMR na zasíťování nových stavebních parcel pod silnicí na Horní Lhotu, 
projekt na opravu koupaliště, opravu a výstavbu chodníků.  Bude toho samozřejmě více, jak se nám vše 
podaří, závisí na získání dotací, ale také na tom, jak se k tomu všichni postavíme. Moc bych si přál, aby se 
naplánované akce podařily k všeobecné spokojenosti.  
 Všem spoluobčanům a čtenářům Načeradských novin přeji úspěšný rok 2013.  Hodně štěstí, zdraví 
a vzájemného porozuměn Vám přeje starosta Ing. Jiří Jelínek. 

 
Ing. Jiří Jelínek, starosta 
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UŽITEČNÉ INFORMACE  

Vodohospodářská infrastruktura v obci Načeradec a Horní Lhota 
Informace společnosti Načeradské služby s.r.o.  

OD 1.1.2013 JE PROVOZOVATELEM VODOHOSPODÁŘSKÉ INFRASTRUKTURY V OBCI 
NAČERADEC A HORNÍ LHOTA FIRMA NAČERADSKÉ SLUŽBY s.r.o. se sídlem v Načeradci, 
Zámecké nám. 152. 
Připomínáme…. Jednateli společnosti jsou Ing. Jiří Jelínek, Ing. Petr Postřihač a Josef Křemen. 
Dle stanov společnosti podle § 132 obchodního zákoníku společnost nevytváří valnou hromadu. 
Její působnost vykonává zastupitelstvo městyse. Jejich rozhodnutí ve formě usnesení podepisuje 
starosta spolu s místostarostou městyse. Členové dozorčí rady jsou: Josef Janouš, Stanislav Vítek 
a Antonín Hlinský. 
Jakékoliv Informace týkající se vodohospodářské infrastruktury v obci Načeradec a Horní Lhota 
podá osobně na úřadu městyse p. Švecová nebo telefonicky na č. 734362070 (M. Švecová) nebo 
739471543 (ing. Jiří Jelínek). Informace budeme též zveřejňovat na internetových stránkách 
www.naceradec.cz odkaz Načeradské služby s.r.o.. 

Poruchy vodovodních řadů (kanalizačních řadů) hlaste 
na tel. č. 734 362 070. 
Dne 27. a 28. 12. 2012 byly odečítány vodoměry firmou VHS a zaměstnanci městyse. Tyto stavy 
vodoměrů přebírá k 1.1.2013 firma Načeradské služby s.r.o. Další odečet vodoměrů proběhne 
v měsíci dubnu 2013. Poté Vám budou rozesílány faktury za vodné a stočné od firmy Načeradské 
služby s.r.o. Firma Načeradské služby s.r.o. nebude zatím zasílat zálohové faktury.  
Pokud jste ještě stále neodevzdali Smlouvy o dodávce vody a odvádění odpadních vod prosíme, 
učiňte tak co nejdříve. 
 
INFORMACE ÚŘADU MĚSTYSE NAČERADEC 

1) Pokud máte zájem o kalendáříky na rok 2013, navštivte v úředních hodinách úřad městyse. 
Rádi Vám je předáme. 

2) Cena Načeradských novin zůstává stejná, 24 Kč na rok. Nechoďte hradit nyní, ale 
současně s platbou poplatku za odpady a za psa, tj. 1.3.2013 - 31.3.2013. Poplatek za 
odpady se též nezvyšuje. 

3) Městys Načeradec nabízí k prodeji tiskárny: HP deskjet 920c (barevná A4, inkoustová) a 
EPSON LX 1170 (černobílá A3, jehličková). 

 

                               PF 2013 
Lásku od milovaných, přátelství od přátel, 

                     větu od těch, kterých si vážíte, k tomu kapičku štěstí a 

moře zdraví v novém roce 2013 

přeje Úřad městyse Načeradec 

OMLUVA OD VHS BENEŠOV PRO OBČANY A MAJITELE NEMOVITOSTÍ V NAČERADCI 

Vážení zákazníci, 
dovolte mi, abych se Vám omluvila jménem Vodohospodářské společnosti s.r.o. 
Benešov za chybnou fakturaci vodného a stočného - měsíc prosinec 2012. Došlo 
k technické chybě v programu fakturace. V měsíci lednu Vám budou zaslány nové a 
opravené faktury. Ještě jednou se omlouváme za způsobené problémy. Jiřina 
Frková, Vedoucí zákaznického centra, VHS s.r.o. Benešov 

Úřad městyse Načeradec 

http://www.naceradec.cz/
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Stavba splaškové kanalizace a ČOV dospěla do finále  

Stavba ǎǇƭŀǑƪƻǾŞ kanalizŀŎŜ ŀ 2h± ŘƻǎǇŠƭŀ Řƻ ŦƛƴłƭŜ  
Největší stavba v dějinách Načeradce byla 13.12.2012 
oficiálně ukončena bezproblémovou kolaudací samotné 
čistírny odpadních vod, kde úspěšně, více než 1 rok, 
probíhal povinný, zkušební provoz. Výsledkem je téměř 
dokonale čistá voda, vytékající z ČOV, do potoka Brodec.  

Jaké ale byly finanční náklady na výstavbu? Již v letech 
1992 a 1993 bylo proinvestováno cca 2,3 milionu Kč za 
zřízení trafostanice, přípojek vody, nízkého napětí a telefonu 
k původně plánované stavbě ČOV u rybníka Adamák. Další 
výdaje byly na vypracování projektu, ale jiné faktury se již 
bohužel nepodařilo dohledat. Výše uvedená částka však byla hrazena ze státního, nikoli 
z obecního rozpočtu. V roce 1994 rozhodlo tehdejší zastupitelstvo obce o ukončení stavby, 
protože na plánovanou částku cca 34 milionů Kč nemělo finanční krytí. V roce 2005 rozhodlo 
zastupitelstvo obce o „znovu-oprášení“ tohoto projektu. Firma VRV Praha předělala původní 
projekt a tehdejšímu vedení obce se postupně podařilo dostat i příslib na získání dotace ze 
Státního fondu životního prostředí, ve výši 53.221.973,-Kč. V následném výběrovém řízení na 
zhotovitele stavby byla vybrána firma SYNER a.s.. Celkové náklady na stavbu se vyšplhaly na 
86.910.538,- Kč, což je 104.292.646,- Kč včetně DPH (obec si však DPH na této stavbě mohla 
odečíst). Dotace ze SFŽP byly nakonec díky některým neuznatelným nákladům poníženy na 
51.869.546,-Kč (částečně vinou inženýrské firmy VRV Praha a částečně vinou „úředního šimla“). 
Spoluúčast obce byla tedy ve výši 35.040.992,- Kč, bez DPH...  

Jen krátce zde ještě připomenu – OZ v roce 2011 dodatečně rozhodlo při příležitosti této stavby 
nechat opravit vodovodní řad v ulicích Vožická, Kučerka, Karlovská, Na Podolí, Roubíčkov, 
Vlašimská, V Kopci a Zámecké náměstí. Cena za opravu výše popsaných vodovodních řadů byla  
3.800.000,- Kč + DPH. Díky tomuto rozhodnutí máme vodovod v litinových trubkách již pouze na 
úseku bytovky – zámek, v ulici U Školky a část v ulici Dlouhá, což je určitě dobrá zpráva. Ulice U 
Školky se opravila pouze provizorně, protože ředitel AGODRUŽSTVA Načeradec, p. Sedlák slíbil, 
že budou ze svojí bioplynové stanice dodávat odpadní teplo pro mateřskou školku i základní 
školu, takže by se tato ulice znovu rozkopala. Bohužel AGRODRUŽSTVO nakonec stavbu 
nerealizovalo, ale prodalo jí jiné firmě a ulice U Školky zůstala v provizoriu… 

Za zmínku dále ještě stojí rozhodnutí zastupitelstva o asfaltových površích na obecních 
komunikacích. V projektu, i v dotaci, byly peníze pouze na opravu asfaltů po výkopech, ale 
zastupitelé se rozhodli připlatit 3.150.000,- Kč a na místních komunikacích byl udělán kompletně 
nový povrch, což určitě většina občanů bere s povděkem. Problémy jsou na náměstí a na státních 
silnicích, kde se na několika místech propadá vozovka. Na propady vozovky na náměstí a Na 
Podolí je však podaná reklamace u firmy SYNER, která písemně přislíbila nápravu! Správce 
státních silnic (SÚS) však zatím s reklamací vyčkává. 

Díky tomu, že máme drtivou většinu vodovodu 
v plastových trubkách a kanalizace i ČOV jsou nové, 
rozhodlo OZ o samo-provozování Načeradskými službami 
s.r.o., což je firma, ze 100% vlastněná Městysem 
Načeradec. Samozřejmě i nadále budeme spolupracovat 
s bývalým provozovatelem – VHS Benešov. 
Administrativně bude mít vše na starosti paní Martina 
Švecová. ČOV a vodovod bude obsluhovat pan Zdeněk 
Klimpelle a pan Zdeněk Doubek. Věřme, že problémů 
budeme mít co nejméně, a že ty co přijdou, dokážeme 
vyřešit vždy, k co největší spokojenosti občanů. 

                                            Ing. Postřihač Petr, místostarosta městyse Načeradec 
                                        Finanční podklady předložila účetní - Marie Svobodová 
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Volba prezidenta České republiky ve dnech 11. a 12. ledna 2013 
 
OZNÁMENÍ O DOBĚ A MÍSTĚ KONÁNÍ VOLEB 
 
Starosta městyse Načeradec podle  §  34 zákona č. 275/2012 Sb., o volbě prezidenta republiky a o změně 
některých zákonů (zákon o volbě prezidenta republiky),                                            

                                                             oznamuje: 
1.  
Volba prezidenta České republiky se koná: 

 v pátek dne 11. ledna 2013 od 14,00 hodin do 22,00 hodin  a 

 v sobotu dne 12. ledna 2013 od 8,00 hodin do 14,00 hodin. 
 2.  
Místem konání voleb ve volebním okrsku č. 1 je volební místnost – adresa: Načeradec, Lhotecká čp. 270 
(ZŠ Načeradec, školní jídelna) pro všechny voliče, kteří jsou přihlášeni k trvalému pobytu v obci 
Načeradec. 
3.    
Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svoji totožnost a státní občanství České republiky 
platným cestovním, diplomatickým nebo služebním pasem České republiky anebo cestovním průkazem 
nebo platným občanským průkazem. Neprokáže-li uvedené skutečnosti stanovenými doklady, nebude mu 
hlasování umožněno. 
4.    
Voliči budou dodány 3 dny přede dnem voleb hlasovací lístky.  
5.    
Ve dnech voleb na žádost voliče okrsková volební komise vydá za chybějící nebo jinak označené hlasovací 
lístky nové. 
6.  
Pokud budete mít zájem o dopravu do volební místnosti, zavolejte na tel. č. 317852335.  Po domluvě Vám 
úřad městyse tuto službu zajistí v den voleb v pátek 11.1.2012 od 14,30 hodin do 18,00 hodin. 
7. 
Volič může požádat ze závažných, zejména zdravotních nebo rodinných důvodů úřad městyse a ve dnech 
voleb okrskovou volební komisi (OVK) o to, aby mohl hlasovat mimo volební místnost. OVK vyšle k voliči 
dva své členy s přenosnou volební schránkou, úřední obálkou a hlasovacími lístky. Volejte tel. č. 
317852335 nebo OVK mobil 734362070. 

Ing. Jiří Jelínek, starosta městyse Načeradec 
 

VÝPIS Z USNESENÍ Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTYSE NAČERADEC  

dne 12.12.2012 

Zastupitelstvo městyse Načeradec schvaluje rozpočtové opatření č. 6/2012 (příloha č. 3 zápisu). 

Zastupitelstvo městyse Načeradec schvaluje rozpočet městyse Načeradec na rok 2013 jako 
schodkový s tím, že schodek bude uhrazen z finančních prostředků minulých let (příloha č. 4). 

Zastupitelstvo městyse Načeradec schvaluje odkup pozemku p.č. 1429/23 v k.ú. Načeradec o 
výměře1971 m² a p.č. 1429/24 v k.ú. Načeradec o výměře 369 m² za cenu 10 Kč/m². Tyto 
pozemky odkoupit od vlastníka nemovitostí p. Adama, bytem Vlašim. Náklady spojené s 
převodem hradí Městys Načeradec, IČ 00232289. 

Zastupitelstvo městyse Načeradec schvaluje doplnit kupní smlouvu na prodej parcel v k.ú. 
Načeradec určené ke stavbě v bodě pod názvem:  
Zvláštní ujednání  
Za dokončení stavby rodinného domu ve lhůtě do 3 let od podepsání smlouvy s doložením 
právoplatného užívání (kolaudačního rozhodnutí) bude majiteli vyplacen motivační příspěvek ve 
výši 99 Kč/m² z celé výměry kupované nemovitosti. 

Ing. Jiří Jelínek, starosta 
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Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTYSE V PROSINCI 2012  

Mimo jiné rada projednala: 

Rada městyse volí do Inventurní komise pro rok 2012 – RNDr. Antonín Smrž, Jaroslava 
Koubíková, Antonín Hlinský. 

Rada městyse souhlasí s příspěvkem na hračky pro děti do Mateřské školy Načeradec v částce 
2000 Kč.  

Rada městyse bere na vědomí kolaudaci rybníka v Daměnicích, která se bude konat 14.12.2012 
v 15,30 hodin.  

Rada městyse bere na vědomí ukončení šetření dopravní nehody ze dne 25.9.2012. Jednalo se o 
dopravní nehodu na křižovatce od Vlašimi na náměstí v Načeradci, při které bylo poškozeno 
světelné zařízení pro výjezd hasičských vozidel. 

Rada městyse bere na vědomí oznámení obci o dokončení obnovy katastrálního operátu a jeho 
vyložení k veřejnému nahlédnutí v části katastrálního území Pravětice. Na Úřadu městyse 
Načeradec bude zpřístupněn k veřejnému nahlédnutí katastrální operát obnovený přepracováním 
na katastrální mapu digitalizovanou a nový soubor popisných informací v době od 2.1.2013 do 
15.1.2013. Jedná se o zastavěnou část katastrálního území Pravětice (mimo části kde probíhá 
pozemková úprava). 

Rada městyse ukládá starostovi účastnit se jednání Rady obcí pro udržitelný rozvoj území 
správního obvodu městského úřadu Vlašim, které se uskuteční ve čtvrtek dne 6.12. 2012 ve 
Vlašimi. 

Rada městyse bere na vědomí informaci starosty městyse Ing. J. Jelínka o předání věžních hodin 
po generální opravě dle smlouvy o dílo podepsané dne 29.10.2012. Za provedení opravy byla 
dohodnuta odměna 64386,40 Kč. 

Rada městyse bere na vědomí informaci starosty městyse Ing. J. Jelínka o delegovaných členech 
okrskové volební komise – p. J. Kout, p. J. Javorský a p. J. Charvátová, p. K. Špačková. 
Zapisovatelkou OVK je p. M. Švecová. 

Rada městyse souhlasí s prodejem pozemku p.č. 210/143 v k.ú. Načeradec o výměře 830 m² za 
účelem výstavby rodinného domu pro p. Dudu Vl., bytem Praha na základě došlé žádosti. 

Rada městyse bere na vědomí vyrozumění o administraci Hlášení č. 2 o změnách v rámci PRV 
projekt – Modernizace lesnické techniky obce Načeradec. Městys Načeradec vypíše výběrové 
řízení na nákup lesní techniky dle předložených technických údajů. 

Rada městyse projednala dopis od p. Ing. Arch. Zdeňka Chalupy, Praha (majitele nemovitosti 
v Daměnicích), ve kterém jsou popsány kritické připomínky a stížnosti jako dozvuk na rekonstrukci 
rybníka v Daměnicích. Rada městyse ukládá starostovi jednat s Ing. Arch. Zdeňkem Chalupou. 

Rada městyse projednala situaci ohledně pozemků pod vodojemem v k.ú. Olešná a ukládá 
starostovi obce tento problém vyřešit s JUDr. Podhorským, Benešov. 

Rada městyse projednala Rozpočtové opatření č. 7 (příloha zápisu) a schvaluje rozpočtové 
opatření č. 7. 

Rada městyse projednala a schvaluje Směrnici o inventarizaci, směrnice č. 2/2012. Inventarizace 
majetku a závazků je jedna z podmínek zabezpečujících průkaznost účetnictví. Tato vnitřní norma 
upravuje provádění inventarizací veškerého majetku a závazků, ostatních pasiv (vlastních zdrojů a 
rezerv), podrozvahových účtů a operativní evidence. Inventarizace se provádí vždy ke dni řádné 
případně mimořádné účetní závěrky. 

Rada městyse projednala pronájem hasičárny (první patro) v Načeradci. Rada městyse souhlasí 
pronajmout obecní budovu, první patro hasičárny v Načeradci p. Štekerovi J. Nájem uzavřít na 
dobu od 1.1.2013 do 31.12.2013. Nájem 43 tis. Kč ročně. 

Rada městyse schvaluje pozastavit prodej dřeva samovýrobou od 1.1.2013. 

Rada městyse projednala ukočení nájmu k 31.12.2012 dvou bytů v domě čp. 33, Načeradec. 
Jeden byt k pronajmutí ihned. Druhý byt prochází rekonstrukcí. 

Ing. Jiří Jelínek, starosta 
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Na Podblanicku vzniká nová Místní akční skupina 

Rádi bychom informovali všechny aktivní jednotlivce, podnikatele nebo neziskové organizace 
z regionu Podblanicka, že na území 4 mikroregionů – Blaník, Želivka, Podblanicko a Český 
Smaragd – vzniká nová místní akční skupina. Co to je? Tak zvaná MASka sdružuje své členy pro 
to, aby společně vytvořili strategii rozvoje regionu a s ní se pak ucházeli o dotaci ze zdrojů 
Evropské unie. Tahle dotace ale funguje tak, že MASka dostane peníze v souborném balíku, o 
kterém si rozhoduje sama. Dnes je to přibližně 5 mil. Kč/ročně u těch nejmenších až po cca 20 mil. 
Kč ročně u těch největších. V tom novém dotačním období se ale hovoří o tom, že MASky budou 
možná moci rozdělovat až několikrát více peněz a na větší množství témat než dnes (př. Evropský 
sociální fond), kdy se soustředili zejména na Program rozvoje venkova. To znamená ve zkratce: 
1) MASka vypracuje strategii za účasti široké veřejnosti a svých členů; 2) Určí si tematické oblasti, 
v rámci nichž vypisuje výběrové řízení na projekty (tj. rozškatulkuje si peníze do různých přihrádek 
dle svého uvážení); 3) Zvolí si ze svých členů nebo i dalších lidí z regionu výběrovou komisi; 4) 
Vybere projekty; 5) Pomůže žadatelům s papírováním tak, aby na ty projekty získali tito žadatelé 
EU dotaci. MASka sama dostane peníze na administrování toho všeho – kromě počáteční práce 
na strategii, tu si musí MASka vytvořit z vlastních zdrojů nebo díky dobrovolné práci aktivních lidí, 
podnikatelů, neziskovek, obcí a dalších institucí. Většinou se přes MASku financují drobné 
projekty v řádech stovek tisíc korun, které ale mohou mít velké efekty v regionu, protože se má 
jednat hlavně o projekty, na kterých spolupracuje více partnerů. A tak se přepokládá, že tato 
spolupráce se bude aktivizovat i mimo konkrétní projekty. 

V minulém programovacím období byl region těchto 4 mikroregionů součástí velké místní akční 
skupiny Posázaví o.p.s. (www.posazavi.com), která dnes sahá až k Jílovému u Prahy. Díky 
Posázaví o.p.s. se i zde realizovala řada projektů – ve Vlašimi to bylo například: Sochařské 
sympozium (do dnes zdobí okolí Znosimské brány sochy), výstava o historii Vlašimi – Staré dobré 
časy ve vlašimském zámeckém sklepení, projekty Spolkového domu – Živé tradice Podblanicka 
nebo Podblanické tvoření pro šikovná stvoření; projekty ČSOP Vlašim – př. publikace Ptáci 
Podblanicka; naučná stezka S rytířem na Blaník; nebo i projekt Vlašimské astronomické 
společnosti – Vlašimská hvězdárna - zkvalitnění zázemí pro kulturně-společenskou a populárně-
vzdělávací činnost….. a další. 

Společnost Posázaví o.p.s. vznikla v roce 2004 a region, který se nyní osamostatňuje, udělal od 
toho roku velký kus práce na poli rozvoje neziskových aktivit nebo spolupráce obecně. Proto si 
troufáme do nového programovacího období Evropské unie v letech 2014 – 2020 jít do soutěže a 
pokusit se evropské dotace tzv. na LEADER získat sami. Jednoduché to nebude a čeká nás 
hodně společné práce. Budeme muset vytvořit různé tematické pracovní skupiny, budeme se 
setkávat a diskutovat, budeme zkoumat a plánovat a na konci snad budeme držet v ruce strategii 
rozvoje tohoto menšího regionu, kterou do soutěže o evropskou dotaci pošleme. Když budeme 
úspěšní, tak dostaneme příležitost část té strategie s pomocí EU dotace přímo realizovat. 

Zatím naše skupina nemá ani členy, jméno nebo logo. Zatím jsme si dohodli, že se budeme 
rozkládat na území těch zmíněných 4 mikroregionů. Pokud máte zájem se na společné práci 
místní akční skupiny podílet, dejte o sobě vědět, budeme Vás potřebovat! Svůj kontakt můžete 
zaslat na e-mail: rvondrakova@podblanickem.net, nebo se přímo ozvat případně se ptát na 
cokoliv Vás napadne paní Renaty Vondrákové na telefonu +420 604 540 583. V nejbližší době 
přepokládáme, že vypíšeme soutěž o návrh názvu skupiny a její logo v rámci základních, 
mateřských a středních škol regionu. Těšíme se, že se k nám jakkoliv Vám to možnosti dovolí, 
přidáte! 

Za vyjednávací tým nové místní akční skupiny na Podblanicku 

 Mgr. Renata Vondráková, předsedkyně o.s. PODBLANICKEM, zastupitelka Obce Slověnice 

 

 

mailto:rvondrakova@podblanickem.net
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA NAČERADEC 

Začátkem prosince, tentokrát s jednodenním předstihem, navštívili naši školu čerti s 
Mikulášem. Stejně jako v loňském roce odměnil Mikuláš ty děti, které během 
podzimu přiložily ruku k dílu a přispěly sběrem kaštanů pro lesní zvířátka. 
Hrůzostrašně vyhlížející čerti postrašili zejména ty, kteří se během roku nechovali 
zrovna nejlépe. Přestože sem tam ukápla nějaká ta slzička, nakonec jejich 
návštěvu přežili všichni ve zdraví... 

Poslední týden před prázdninami byl ve znamení příprav na vánoční svátky. Školu 
provoněly vánoční stromky, děti zdobily své učebny, vyráběly přáníčka, ozdoby do 
oken, z mnoha tříd se ozývaly vánoční koledy. Ve čtvrtek 13. prosince školu 
navštívilo několik budoucích prvňáčků, kteří si přišli „okouknout“, jak to v takové 
opravdové škole vlastně chodí. 

Ani letos nechybělo tradiční „Vánoční zpívání“, v němž opět spojily síly paní učitelky základní i mateřské 
školy s vlašimským klubem Ráchel a společně s dětmi si zazpívaly české koledy. 

Těsně před odchodem na prázdniny se všichni rozloučili se starým rokem písničkou Václava Neckáře 
Půlnoční a příjemně se tak naladili na nadcházející sváteční dny. 

M. Ctiborová, učitelka ZŠ 

MATEŘSKÁ ŠKOLA NAČERADEC 

Mikulášská nadílka  
Ve středu 5. 12. 2012 nás ve školce navštívil čert s Mikulášem. 
Děti i přes své obavy z čerta nakonec řekly Mikulášovi nějakou 
báseň, někdo i zazpíval. Odměnou jim byl balíček sladkostí.  

Vánoční trhy  

Jako každý rok se v Načeradci konaly vánoční trhy, tentokrát 8. 
12. 2012. I MŠ zde opět měla svůj stánek. Moc děkujeme všem, 
kteří nás podpořili a u našeho stánku něco koupili. Peníze 

použijeme pro zlepšení prostředí 
v MŠ a na nákup hraček a 
pomůcek pro práci s dětmi.  

Vánoční koncert 

V pondělí 17.12.2012 sbor p. 
učitelek ze ZŠ a MŠ navodil 
dětem vánoční atmosféru 
zpěvem koled a vánočních 
písní, které byly provázeny 
vyprávěním o zrození Ježíška.  

Vánoční nadílka  

V úterý 18.12.2012 byl ve školce Ježíšek. Děkujeme rodičům, o.s. 
Kamarádi Načeradce a Městysu Načeradec za finanční podporu 
na dárečky.  

Vánoční besídka 

20. 12.2012 jako každý rok děti s rodiči prožili předvánoční 
atmosféru při besídce, kde děti zatančily, zazpívaly a zahrály 
vánoční příběh.  

Zimní radovánky 

Než jsme se rozešli domů na Vánoce, děti si stačily postavit 
sněhuláka, také jsme bobovali a užili jsme si sněhu, kterého o 
prázdninách opravdu bylo málo.  

J. Koubíková, J. Lesinová a J. Smetanová, učitelky MŠ 
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CO SE DĚLO V OBCI V PŘEDVÁNOČNÍM ČASE? 

Načeradské vánoční trhy 
V sobotu 8. prosince 2012 se na místním náměstí a v obecním domě konaly od 9 hodin tradiční vánoční 
trhy. Ve stáncích na náměstí a v obecním domě si návštěvníci trhu mohli koupit výrobky žáků Základní a 
mateřské školy Načeradec, dřevěné a košíkářské výrobky, svícny, vánoční dekorace, svíčky ze včelího 
vosku, drogerii, jmelí, zlatá prasátka a samozřejmě spoustu různých pochutin. Nechybělo svařené víno, 
grog, punč, medovina, ale také jitrnice, jelítka, ovarová polévka a další masové dobroty. V obecním domě 
bylo možné ochutnat a zakoupit vánoční cukroví, štrúdl a vánočky. Ke koupi byly i perníčky a kozí sýr. Na 
radnici, v tzv. Solnici, byla připravena výstava obrazů p. Burkharda z Načeradce. V obecním domě 
vystoupili v 11,00 hodin se svým divadelním představením pod názvem „Sněhová vločka“ žáčci divadelního 
sdružení Blaník Načeradec. Ve 12,30 hodin se představili žáci Základní umělecké školy Votice, kteří nám 
ukázali něco ze svého umění. Ve 14,00 hodin zakončil kulturní představení soubor VOISI (kapela pod 
vedením p. Stehlíkové), který nám zazpíval vánoční písně. V Načeradci byla 8.12.2012 už ta opravdová 
vánoční atmosféra. Kdo k nám zavítal, nelitoval. Vánoční trh se uzavřel v 15,00 hodin.  
Děkuji za spolupráci MĚSTYSU NAČERADEC za výpomoc při organizaci a přípravách načeradských trhů, 
ženám z Načeradce a okolních obcí a také jídelně Dětského domova se školou v Načeradci za upečení 
vánočního cukroví (z prodeje cukroví jsme zakoupili ručníky pro mateřskou školu v Načeradci a věnovali 
finanční hotovost ZŠ a MŠ Načeradec) a členům o.s. Kamarádi Načeradce za přípravu trhů. 
 
Čertovský rej v Načeradci 
V letošním roce přišel Mikuláš, čert a anděl do Načeradce na náměstí až v sobotu 8. prosince. 
„Opravdovým“ peklem procházeli rodiče s dětmi, prarodiče, tety, strejdové a ostatní od 17 hodin. Čerti a 
čertice plnili své povinnosti: strašili, strkali děti do pytle a vážili je – váha ukazovala kdo zlobil nejvíce, 
čertice hrály s dětmi karty, někdo si odnesl i uhlík a slámu. Na konci pekla čekal Mikuláš s andělem, 
kterému děti přednesly básničky, písničky, říkanky. Odměnou jim byla sladká odměna. Poté rodiče s dětmi 
mohli navštívit „Andělskou diskotéku“ v obecním domě na náměstí. „Andělé“ s dětmi tančili. Pro děti měli 
andělé připraveny perníčky, které s nimi zdobili. Bylo připraveno občerstvení. V 19,00 hodin zakončil 
čertovský rej a andělskou diskotéku ohňostroj. Občanské sdružení Kamarádi Načeradce děkuje MĚSTYSU 
NAČERADEC za zakoupení ohňostroje. 

Martina Švecová 

PF 2013 : Občanské sdružení Kamarádi Načeradce Vám přeje v roce  
2013 hodně zdraví, štěstí a spokojenosti, mnoho osobních i pracovních 
úspěchů. 

SPORT 
bh±hwh2bN ±h[9W.![h±º ¢¦wb!W ¢whWL/  
Dne 29.12.2012 pořádala místní TJ již desátým rokem novoroční 
turnaj trojic volejbalových nadšenců v tělocvičně základní školy v 
Načeradci.  Sešlo se celkem sedm trojic, v každém týmu musela 
být alespoň jedna žena. V 10,00 hodin vypukl první souboj. Hrálo 
se na dva hrané sety systémem každý s každým. První tři stupně 
vítězů obsadili: 1. místo: Martina Švecová, Petr Blažek, Pavel 
Peclinovský, 2. místo Monika Tichá, Vratislav Čech, Ladislav 
Hejný, 3. místo: Věra Sýkorová, Denisa Smetanová, Miroslav 
Maceška. Děkuji všem týmům za účast. Jménem volejbalistů TJ 
Načeradec Vám přeji hodně zdraví, štěstí a sportovních úspěchů 
v novém roce 2013. Martina Švecová 

           
Nesmírně si vážíme přízně, kterou jste nám v roce 2012 projevili. Děkujeme za hojnou 
účast na našich hodinách a na dvou zájezdech, které jsme v roce 2012 pořádali. Věříme, 
že v nastávajícím roce podnikneme společně s Vámi mnoho tak vydařených akcí, jako 
tomu bylo loni. Ještě jednou děkujeme a Všem přejeme  hodně zdraví do Nového roku. A 
v roce 2013 se na všechny móóóc těšíme!!! Vaše Misha&Misha 

Michaela Krejčová - 733 730 302 
Michaela Všetečková - 728 885 031 
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Něco z minulosti………… MASOPUST 

Masopust se drží ve výhodném ročním období, je ve vegetačním klidu a zvláště na venkově je čas 
na zábavy, bály, svatby a zabijačky. Masopust začíná o Třech králích a jeho délka se řídí jarním 
úplňkem měsíce, velikonoční svátky mohou být až první neděli po prvním jarním úplňku. Před 
velikonocemi je čtyřicet dní postu, který začíná Popeleční středou, a to je konec masopustu. Za 
prvé republiky nebylo potřeba povolení k domácí zabíjačce, ale platila se daň, podle váhy prasete 
12-24-48 Kčs. Složenky vydávaly na poště a daň měla být zaplacena před porážkou, ale k placení 
daní je nesnesitelný odpor od nepaměti a tuto daň zaplatilo málo občanů. A finančník přišel jen na 
udání. Pamatuji se na jeden případ, pan řídící, byl tak oslovován, ale povoláním švec, si také 
koupil sele a těšil se na zabijačku, ale prasátku se na světe nelíbilo, musel ho zabít a pověsil ho 
na vařečku a uvázal na kliku u dveří, zdanil ho nejnižší sazbou a kamarádi z hospody na něho 
poslali udání, že zabil težké prase a málo ho zdanil. Přišel finančník a musel mu ukázat prase, 
když ho uviděl, prohlásil, že bude majitel potrestán pro klamání úřadů. Museli zakročit kamarádi, 
společně s finančníkem celý případ uzavřeli v hospodě. 
Mrazáky nebyly, používalo se přírodní chlazení. Selata do Načeradce dovážel obchodník 
s podsvinčaty, pan Rybáček z Uhlířských Janovic, manažera mu dělal pan Doubek a dostal druhé 
příjmení pan Rybáček. V neděli sloužil pan děkan dvě mše, ranní o půl deváté, ta byla výhodná 
pro hospodyně, mohly uvařit nedělní oběd. Druhá velká byla hodně navštěvována svobodnými 
slečnami a mládenci a starší muži po kostele zašli do hospody, kde si předávali zkušenosti o 
hospodaření. Když vycházeli věřící z kostela, ozval se obecní strážník s bubnováním a 
oznamoval: „V outerek tohoto měsíce přijede pan Rybáček s pěknými podsvinčaty.“ Někteří 
občané si stěžovali, že si obecní strážník s bubnem přivydělává a měl to zakázané a manažér 
před kostelem dával lístky se správou, kdy přijede pan Rybáček.  
O poutích se prodávaly planety a každý se mohl za málo peněz dozvědět o tom, co ho v životě 
čeká, planety obsahovaly pravdivé zprávy. Také se stávalo, že mládenec, který měl známost a 
koupil si planetu, bylo v ní krátké doporučení: „Spěchej se svatbou, ať ji křtiny nepředběhnou!“ 
Planety jenom doporučovaly, ale ženich musel předstoupit před vyšší instanci, před budoucí paní 
tchýni a ta se ujmula velení, ta nedoporučovala, ale nařizovala. Určila datum svatby a žádný 
odklad se nepovoloval, a ženich srazil paty, sehnul hlavu a přijmul rozkaz bez připomínek. 
V hospodě se s kamarády rozloučil se svobodou, nemohli ho v této chvíli nechat samotného. 
V masopustě se konala většina svateb, a kdo to chtěl stihnout, musel si pospíšit, poslední termín 
byla Masopustní sobota. Před každou svatbou byly „ohlášky“. Říkalo se, že ženich a nevěsta 
spadli z kazatelny. Tři neděle po sobě jdoucí oznamoval pan děkan: „Ve stav manželství vstoupiti 
míní ženich, jméno a příjmení, manželský syn katolických rodičů, bydliště, katolík svobodný, 
prohlásí se po prvé, po druhé a po třetí.“ Stejné „ohlášky“ byly o nevěstě. Ohlášky mohly být také 
jednou za třikrát, ale k tomu muselo být potvrzení od politické správy. Na konci „ohlášek“ bylo 
důležité hlášení: „Kdo by věděl o nějaké překážce, bránící jejich sňatku, nechť to ohlásí včas 
duchovní správě.“ Když měl ženich ještě vedlejší závazek, mohla postižená „ohlášky“ zastavit a o 
pořadí nevěst rozhodl čáp, ke které přilétl dříve. V roce 1948 bylo v Načeradci o Masopustní 
sobotě pět svateb, poslední nevěsta z těchto pěti manželských párů, paní Fořtová, odešla do 
svatebního nebe 14. listopadu. Její ženich ji předešel před třicetisedmi roky, můj velký kamarád. O 
Masopustním úterý v půlnoci byl konec všech zábav svateb a nastalo období půstu, silní kuřáci 
dýmek je odložili a rozdýmali až na Bílou sobotu po vzkříšení. V Máji se svatby nekonaly, věřilo se 
že: „Svatba v Máji volá máry.“ V současnosti se asi konají všechny svatby v Máji, každé druhé 
manželství končí na márách, u rozvodového soudu. 

Jan Doubek, Vračkovice 
 

SBOR DOBROVOLNĩCH HASIĽŧ NAĽERADEC VćS SRDEĽNŌ ZVE  

NA TRADIĽNĊ 

HASIČSKÝ BÁL 
26. LEDNA 2013 OD 20 HODIN. TĚLOCVIČNA ZŠ NAČERADEC.  
HRAJE: CHMELAŘINKA A THEATRE 

BOHATÁ TOMBOLA. PŘIJĎTE, TĚŠÍME SE NA VÁS. 
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

Životní jubileum v lednu oslaví…   

12.1.2013 Františka Lhotová Zdiměřice 80 let 

"ÌÁÈÏÐĠÅÊÅÍÅ Á ÄÏ ÄÁÌĤþÃÈ ÌÅÔ ÐĠÅÊÅÍÅ ÈÏÄÎñ ÚÄÒÁÖþȢ 
Úmrtí 
2.12.2012 Kudrnová Milada, Načeradec ve věku 62 let 
31.12.2012 Brázová Marie, Vračkovice ve věku 67 let 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

¨ǌŀŘ ƳŠǎǘȅǎŜ bŀőŜǊŀŘŜŎ,  e-mail obec@naceradec.cz, tel. 317 852 335, mob. 734 362 070,  www.naceradec.cz. ¢ŜǊƳƝƴ ǳȊłǾŠǊƪȅ ƴŀőŜǊŀŘǎƪȇŎƘ ƴƻǾƛƴ ƧŜ ǾȌŘȅ ƪ 26. 
v ƳŠǎƝŎƛΦ bŀőŜǊŀŘǎƪŞ ƴƻǾƛƴȅ ǾȅŎƘłȊƝ Ǿ ǇǊǾƴƝƳ ǘȇŘƴǳ ŀƪǘǳłƭƴƝƘƻ ƳŠǎƝŎŜΦ bŜƻŘǇƻǾƝŘłƳŜ Ȋŀ obsah a formulace autƻǊǻΦ {ŜǎǘŀǾƛƭƛ: LƴƎΦ WƛǌƝ WŜƭƝƴŜƪΣ aŀǊǘƛƴŀ ~ǾŜŎƻǾłΦ 
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